
Kadencja 2018-2023 

P R O T O K Ó Ł    Nr  XXVI/2021 

z   s e s j i    Rady  Gminy  Główczyce 

z  dnia   16 lutego   2021r. 

 

………………………………………………………………………………………………… 

Ad.1.1  

Przewodniczący Rady P. Arkadiusz Kwiatkowski przypominał, że  sesja jest utrwalana i 

transmitowana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk i jest  dostępna  w sieci 

Internet, natomiast nagrania z sesji w biuletynie informacji publicznej i na stronie internetowej 

Gminy.  Każdy kto uczestniczy w  sesji Rady Gminy wyraża   zgodę  na  przetwarzanie i 

upublicznianie  swoich  danych  osobowych.  Przypomniał o koneczności zachowania reżimów 

sanitarnych. 

Następnie  P. Przewodniczący otworzył  XXVI nadzwyczajną sesję Rady Gminy Główczyce.  

Powitał radnych , Wójta Gminy P. Danutę May, Sekretarza Gminy P. Joannę  Lipczyńską,  radcę 

prawną , P. Irenę Łońską  oraz Zastępcę Komendanta Miejskiego PSP Grzegorza Falkowskiego , 

Gminnego Komendanta OSP w Główczycach Witolda Szczepańskiego .  

    Następnie stwierdził prawomocność obrad, gdyż na  ustawowy skład Rady w sesji uczestniczy 

11 radnych. Radni dodatkowo potwierdzili udział w sesji w systemie głosowania.    

Ad.1.2                    

Powołanie sekretarza obrad 
  Na sekretarza obrad w wyniku głosowania Radny Mariusz Dyś  wybrany  został jednogłośnie  

11 głosami „za” , przy 0 „przeciwnych” i 0 „wstrzymujących”. 
Ad.1.3 

Zatwierdzenie porządku obrad  

 P.Przewodniczący poinformował Radę, iż  Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej w Główczycach 

zwrócił się z prośbą o ponowne rozpatrzenie wniosku  o środki finansowe na zakup ciężkiego 

samochodu ratowniczo- gaśniczego, w ślad za tym P.Wójt złożyła wniosek  o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej. 

Do porządku obrad  nie wniesiono zmian, wobec tego P. Przewodniczący  przystąpił do realizacji 

porządku obrad jak w przesłanym zawiadomieniu o sesji nadzwyczajnej: 

1. Sprawy regulaminowe    

1) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

2) powołanie  sekretarza obrad, 

3) zatwierdzenie  porządku obrad, 

4) przyjęcie protokołu  z poprzedniej  sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Główczycach, 

3.Informacja dotycząca interpelacji i zapytań. 

4.Informacje, wnioski, oświadczenia.        

5.Zamknięcie  sesji Rady Gminy.    

 

Ad.1.4 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty. 

 

Ad. 2 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej                  

w Główczycach  



P. Przewodniczący głosu udzielił   P.Wójt, która przypomniała, iż na ostatniej sesji miała być 

podjęta uchwała w sprawie celowej dotacji dla straży, ale decyzją Rady projekt uchwał został 

zdjęty z porządku obrad. W dniu 5 lutego Zarząd OSP złożył pismo – P.Wójt odczytała treść 

pisma. Powiedziała, że podtrzymuje przekonanie  o pilnej potrzebie zakupu ciężkiego 

samochodu dla OSP. Dotychczasowy samochód praktycznie nie spełnia funkcji bojowej, a raczej 

funkcję cysterny.  Ze względu na specyfikę naszej Gminy, naszego terenu. Jesteśmy gminą 

rolniczo-turystyczną o potężnym areale rolnym , o potężnym zalesieniu,  o terenach trudno 

dostępnych, z tego też względu jak P.Wójt  nadmieniła upewniła się jeszcze raz w Komendzie 

Wojewódzkiej w Gdańsku  czy mamy szanse wejść do gry w staraniach o samochód. 

Przypomniała też, że jest to uchwała intencyjna, jej podjęcie nie wiąże nas  z wydatkowaniem 

pieniędzy, bo nie mamy żadnej gwarancji , że dofinansowanie otrzymamy. Wiemy , że nie stać 

nas na zakup samochodu za  kwotę blisko miliona sto tysięcy złotych, ale, że  pojawiła się 

możliwość pozyskania 50%. Kończąc swą wypowiedź  P.Wójt podkreśliła, że biorąc pod uwagę 

wniosek Prezesa OSP w Główczycach, listę 44 strażaków ochotników,  którzy bezpośrednio 

narażają życie ratując mienie i życie naszych mieszkańców zdecydowała o złożeniu wniosku o 

zwołanie sesji nadzwyczajnej.  Nadmieniła też, że troska o bezpieczeństwo przeciwpożarowe 

naszych mieszkańców jest zadaniem własnym Gminy. 

Z-ca Komendanta Miejskiego PSP Grzegorz Falkowski  zwracając się do  Rady powiedział, że 

doskonale zna  wniosek  Komendanta Miejskiego Straży Pożarnej i druhów ochotników . 

Również dobrze zna bo dobrze został przedstawiony element  finansowania i pozyskiwania 

ciężkiego  pojazdu ratowniczo –gaśniczego . Podkreślił, że  strażacy ochotnicy z Główczyce to 

jednostka, która najwięcej realizuje interwencji ratowniczych  jeżeli chodzi o powiat słupski, 

wiąże się to z zagrożeniami występującymi na terenie gminy . Ci strażacy , druhowie 

niejednokrotnie  , z pełnym profesjonalizmem, który oceniany jest nie tylko  przez Komendę 

Miejską PSP, ale również  Zespół Pomorskiego Komendanta Wojewódzkiego są poddawani  

weryfikacji  i kontroli, bo są włączeni do krajowego systemu ratowniczo-gaśniczego  

niejednokrotnie sami realizują działania  ratowniczo-gaśnicze, to znaczy, że jest 100%  

przygotowanie jeżeli chodzi o podejście tych ratowników, zaangażowanie i dyspozycyjność do 

tych działań ratowniczo-gaśniczych . W tym miejscu złożył  podziękowania strażakom oraz  

Radzie  i P.Wójt za to co do tej pory robione jest dla tej jednostki. Nawiązując do posiadanego  

ciężkiego samochodu ratowniczo-gaśniczego  powiedział, że często wyjeżdża do zdarzęń, ale 

jest on tylko buforem wodnym, ma duży zbiornik , został przerobiony do potrzeb straży,  kiedyś 

służył policji jako polewaczka,  trzeba mieć świadomość, że ten samochód nie posiada napędów 

terenowych . Nawiązując  do wypowiedzi  P.Wójt odnośnie ukształtowania terenu powiedział, że 

są tereny rolnicze, obszary torfowe i leśne. Wnioskowany przez tutejszych  strażaków  pojazd 

jest potrzebny, poprawi skuteczność strażaków.  W zakresie uterenowienia, wielkości zbiornika 

wodnego, a z tego co wie również ma być wyposażony w instalację tryskaczową. P.Komendant 

podkreślił, że ten samochód będzie o  silnym  napędzie  terenowym, czyli pozwoli strażakom 

dojechać do pożaru nie tylko w warunkach letnich, wiosennych, jesiennych  ale i zimowych. 

P.Komndant zwrócił też uwagę na odległość  Główczyc od siedziby Komendy PSP. Nawiązując 

do wypowiedzi P.Wójt w kwestii finansowych  potwierdził, że jeszcze  nie wiemy czy zakup  

wnioskowanego samochodu będzie sfinalizowany. 

W nawiązaniu do sprawozdania o nadwyżce  za 2020r. P.Wójt powiedziała, że sprawozdanie 

trafia do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku. Wynik budżetu zamyka się kwotą na plus 

7.361.484,17 . Na wzmiankę  Radnego Jerzego Mańkowskiego , że w budżecie nie ma ujętych  

środków i  w związku z tym pytanie z jakiego paragrafu  P.Wójt zamierza zdjąć   P.Wójt    



odpowiedziała, że z żadnego paragrafu  nie będzie zdejmować, ponieważ na plusie mamy ponad 

siedem milionów trzysta tysięcy. Teraz to będzie zabieg finansowy służb księgowych,  żeby 

środki zaangażować jeśli będzie decyzja. Nie mówimy o jednostkowym zabezpieczeniu potrzeb, 

a całego  społeczeństwa Gminy Główczyce, bo nie wiemy co nas czeka, ogień nie wybiera. 

 Radny Mariusz Dyś zapytał czym się różni straż zawodowa od OSP. Chcemy zakupić ciężki 

samochód za ponad milion złotych  to czym dysponuje straż państwowa, jaka jest jej rola. 

Wspomniał, że Potęgowo kupiło ciężki pojazd i zapytał czy teraz każda gmina musi kupić za 

milion złotych. W dalszej wypowiedzi  zapytał na  ile możemy liczyć, że Komendant dołoży 

środki skoro mówi, że nasza straż jest tak dobra. 

P. Komendant udzielił odpowiedzi na powyższe i podkreślił, że Komendant Miejski PSP w 

Słupsku nie jest dysponentem środków inwestycyjnych.  Klucz  finansowania zakupu nowych 

pojazdów  ratowniczo-gaśniczych  dla ochotniczych jednostek na terenie kraju realizowany jest 

przez   komendanta głównego PSP oraz  ministerstwo spraw wewnętrznych i administracji 

również narodowy fundusz ochrony środowiska.  Proces dotacyjny w naszych strukturach 

realizowany jest na poziomie komendy wojewódzkiej .  Na zapytanie Radnego Jerzego 

Mańkowskiego  czy sąsiednie Gminy Wicko i Potęgowo są w krajowym systemie ratowniczo-

gaśniczym  P.Komendant odpowiedział twierdząco i powiedział, że  te jednostki też wspomagają  

tutejszą straż i inne.                                                                                                                                    

Na zapytanie Radnej Jagody Sidor czy takie rozdanie  jest co roku, czy to jest jedyna okazja dla 

naszej Gminy P. Komendant odpowiedział, że dotowanie jest co roku, ale  w różnym udziale 

procentowym. Na dzień dzisiejszy czekamy na rozdział środków na zakup nowych  pojazdów 

ratowniczo-gaśniczych . 

Na zapytanie Radnej Jagody Sidor czy  te siedem milionów  nadwyżki budżetowej jest w 

budżecie rozplanowane czy   gdzieś leży i czeka, że możemy wykorzystać  P.Wójt  

odpowiedziała, że jest to kwota wolna i rozdysponować ją może  Rada Gminy , to nie jest 

kompetencja Wójta Gminy. Powiedziała, że gmina ma tysiące potrzeb, wiele lat zostało 

zaprzepaszczonych, nie szliśmy śladem gmin ościennych gdzie realizowano szereg projektów 

partnerskich. P.Wójt zwróciła uwagę na środki wydawane na same drogi powiatowe, które 

można było dawno zrobić, bo środki były pokaźne. Nadmieniła, że o rok 2021 jest spokojna i z 

całą świadomością przedłożyła projekt uchwały. Ale jak będzie wyglądał rok 2022 nie jest w 

stanie powiedzieć. Nie zakłada , że  my z budżetu Gminy będziemy musieli zabezpieczyć te 

50%, ale też nie jest w stanie na 100% powiedzieć, że tak się nie stanie. Ale to jest interes 

społeczny, całej Gminy Główczyce. 

W trakcie dalszej dyskusji głos zabrał Radny Jerzy Mańkowski odnosząc się negatywnie do 

zamiaru  dofinansowania zakupu samochodu dla  straży powiedział, że  Potęgowo i Damnica są 

blisko , więc jeśli nasza straż wyjedzie do akcji i stwierdzi, że nie da sobie rady to  Słupsk 

poinformuje Potęgowo  czy  Damnicę i mogą dojechać, nie musi straż państwowa. Podobnie 

jeśli jest pożar od strony Cecenowa, może  pomóc Wicko. Radny nadmienił, że jest już trochę w 

tym samorządzie, bo już od 20 lat, ale troszkę go ponosi i musi to powiedzieć bo niedawno  

koledzy napisali, żeby wyremontować szatnię w Pobłociu, na to nie ma 200 tys.zł. Radny 

stwierdził, że trzeba było z Radą wcześniej rozmawiać -we wrześniu , październiku,  uważa,  że 

dzisiaj Rada nie powinna podjąć uchwały o dotacji dla straży.   



P.Wójt powiedziała, że jest mocno zażenowana wypowiedzią Radnego, który podkreśla, że od 20 

lat pracuje w samorządzie. Nadmieniła, że mocno bym się zastanowiła dlaczego po 20 latach 

operujemy 34 letnim samochodem, który nie spełnia  żadnych wymogów.  W dalszej 

wypowiedzi P.Wójt nawiązała do uwagi odnośnie przepływu informacji i zwróciła Radnemu 

uwagę, że nie był na  komisjach, gdzie tłumaczyła dlaczego przedkłada ten projekt. 

 

Radny Jerzy Mańkowski powiedział, że od 20 lat nigdy nie było tak, żeby druhowie zastraszali 

radnych. 

P.Wójt odnosząc się do  powyższej wypowiedzi zwróciła uwagę, że Radny mówi w liczbie 

mnogiej, a sytuacja dotyczyła jednego radnego, przedstawiła przebieg zdarzenia. 

Radny Mariusz Dyś w swych wypowiedziach  zajmował negatywne stanowisko w sprawie  

udzielenia dotacji dla straży na zakup samochodu. Wyrażał opinię , że toniemy w długach, 

wskazywał zapisy w wpf, zarzucił, że nie podejmuje się działań w sprawie fotowoltaiki. 

Powiedział też, że  dzisiaj na sesji dowiedział się o 7 mln. Zapytał czy są to wolne środki czy 

celowe. Sugerował też, żeby przekazać 550 tys. zł jeżeli mamy  takie środki. 

P.Wójt  udzielała  odpowiedzi na powyższe . Po emocjonującej dyskusji P.Przewodniczący 

ogłosił przerwę. Po wznowieniu obrad głosu udzielił Radnemu Jerzemu Mańkowskiemu, który 

stwierdził, ze nie będzie brał udziału w cyrku, będzie listy podpisywał. Następnie opuścił obrady. 

P.Przewodniczący  podał do protokołu, że wybył  Radny Jerzy Mańkowski . P. Przewodniczący 

powiedział, że jest strażakiem , wie o czym jest mowa,  co  znaczy brak wody kiedy patrzy na  

pożar  budynku. Decyzja jest trudna. Szkoda, że w budżecie nie było pieniędzy,  stan 

samochodów w Główczycach  jest znany, wiemy jakie są potrzeby. 

Radny Mariusz Dyś  powiedział wóz albo przewóz. Albo dajemy pełną sumę, albo wcale i 

decyzję odraczamy do przyszłego roku, ujmujemy w budżecie Gminy. 

P.Wójt odniosła się do powyższego. Powiedziała też, że pożar jest nieprzewidywalny, nie 

wiadomo kogo kiedy kogo dotknie.  

Po wyczerpaniu dyskusji P.Przewodniczący przeprowadził głosowanie uchwały w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Główczycach. W wyniku 

głosowania uchwała została przyjęta 6 głosami „za”, przy 1 „przeciwnym” i 3 

„wstrzymujących”. Protokół z głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Uchwała została opatrzona Nr XXVI/229/21 i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  

Ad. 7    

Informacja dotycząca interpelacji i zapytań 

P.Przewodniczący  powiedział, że w okresie międzysesyjnym jak również w dniu dzisiejszym 

Radni nie złożyli interpelacji i zapytań. 

 



Ad. 8  

Informacje , wnioski, oświadczenia  

P. Przewodniczący nawiązał do przekazanych radnym w dniu dzisiejszym  formularzy  

oświadczeń   majątkowych i przypomniał o terminie ich złożenia.  

Ad. 9  

P. Przewodniczący  stwierdził, że porządek obrad  został wyczerpany. Podziękował   wszystkim 

za udział  w sesji i zamknął  obrady 26  sesji  Rady Gminy o godzinie  12:35. 

   

Całościowy zapis obrad znajduje się pod adresem: ug.glowczyce.ibip.pl 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

    Arkadiusz Kwiatkowski   

Protokołowała: 

Zofia Jaroszewicz 

 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      


